

**MINUTES OF PROCEEDINGS**

WEDNESDAY, MARCH 11, 1987

(1)

[Text]

The Legislative Committee on Bill C-21, An Act to exempt certain shipping conference practices from the provisions of the Competition Act, to repeal the Shipping Conference Exemption Act, 1979 and to amend other Acts in consequence thereof, met at 3:29 o'clock p.m., in room 209 West Block, for the purpose of organization.

*Members of the Committee present:* Ross Belsher, Ernie Epp, Mike Forrestall, David Kilgour, André Ouellet and Alan Redway.

*Witness: From the Department of Transport:* L. Grant Manery, Director, International Shipping Policy.

Marcel Tremblay announced his appointment as Chairman of the Committee pursuant to Standing Order 93(2).

The Committee proceeded to consider its Order of Reference dated Thursday, March 5, 1987, which reads as follows:

**ORDERED**,—That Bill C-21, An Act to exempt certain shipping conference practices from the provisions of the Competition Act, to repeal the Shipping Conference Exemption Act, 1979 and to amend other Acts in consequence thereof, be referred to a legislative committee.

On motion of Alan Redway, it was agreed,—That the Committee print the number of copies of its Minutes of Proceedings and Evidence as established by the Board of Internal Economy.

On motion of André Ouellet, it was agreed,—That a Subcommittee on Agenda and Procedure be established and composed of 5 members including the Chairman, a designated Vice-Chairman, and a representative from each of the political parties.

On motion of Ross Belsher, it was agreed,—That the Chairman be authorized to hold meetings in order to receive evidence and authorize its printing when a quorum is not present, provided that 3 members (one of whom at least is from the Opposition) are present including the Chairman and, in the absence of the Chairman, the person designated to be Chairman of the Committee.

It was agreed,—That the Committee authorize the publication of a single announcement in the major newspapers of the port cities stating that the Legislative Committee is now examining the Bill and invites submissions from interested groups or individuals.

At 4:00 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

**PROCÈS-VERBAUX**

LE MERCREDI 11 MARS 1987

(1)

[Traduction]

Le Comité législatif sur le projet de loi C-21, Loi soustrayant certaines pratiques des conférences maritimes à l'application de la Loi sur la concurrence, abrogeant la Loi dérogatoire de 1979 sur les conférences maritimes et apportant des modifications corrélatives à d'autres lois, s'est réuni à 15 h 29 en la pièce 209, Édifice de l'ouest, en séance d'organisation.

*Membres du Comité présents:* Ross Belsher, Ernie Epp, Mike Forrestall, David Kilgour, André Ouellet et Alan Redway.

*Témoin: Du ministère des Transports:* L. Grant Manery, directeur, Politique maritime internationale.

Marcel Tremblay annonce sa nomination aux fonctions de président du Comité, en vertu de l'article 93(2) du Règlement permanent.

Le Comité procède aux travaux prévus à son ordre de renvoi en date du jeudi 5 mars 1987, qui porte:

**IL EST ORDONNÉ**,—Que le projet de loi C-21, Loi soustrayant certaines pratiques des conférences maritimes à l'application de la Loi sur la concurrence, abrogeant la Loi dérogatoire de 1979 sur les conférences maritimes et apportant des modifications corrélatives à d'autres lois, soit déferé à un comité législatif.

Sur proposition d'Alan Redway, il est convenu,—Que le Comité fasse imprimer le nombre d'exemplaires des Procès-verbaux et témoignages, établi par le Bureau de régie interne.

Sur proposition d'André Ouellet, il est convenu,—Que soit créé un sous-comité du programme et de la procédure de 5 membres, dont le président, un vice-président désigné et un représentant de chacun des partis politiques.

Sur proposition de Ross Belsher, il est convenu,—Que le président soit autorisé à tenir des séances pour recueillir les témoignages et autoriser leur impression sans qu'il y ait quorum, à condition que 3 membres (dont un représentant de l'opposition au moins) soient présents, dont le président ou, en son absence, la personne que désigne le président du Comité.

Il est convenu,—Que le Comité autorise la parution d'une seule annonce dans les principaux journaux des villes portuaires, pour informer le public que le Comité législatif examine actuellement le projet de loi et invite groupements et individus intéressés à présenter leurs vues.

À 16 heures, le Comité s'ajourne jusqu'à nouvel ordre.